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Huittisissa alakouluikäisiä
657 vuonna 2010
631 vuonna 2020
427 vuonna 2030

Nykyisissä kouluissa tilaa on noin 700 oppilaalle

• Väestö kasvaa voimakkaasti muuttoliikkeen seurauksena harvoissa
kasvukeskuksissa, joihin tarvitaan kiireellistä koulujen uudistuotantoa.

• Lisäksi erityisesti Pohjanmaan maakunnissa on yksittäisiä pieniäkin
kuntia, joissa syntyvyys on perinteisesti korkea ja maahanmuutto tukee
väestömäärän pysyvyyttä tai jopa lievää kasvua.



Huittisissa talous
+ 3,44 M€ vuonna 2023
- 2,3 M€ vuonna 2024

- 2,5 M€ vuonna 2025 ja 2026

Taseeseen ylijäämä 12,8 M€ tarvitaan lähivuosina
säilyttämään kaupungin talous positiivisena.

Vuosittainen alijäämä 2,5 M€ vastaa Huittisissa lähes
1,5 tuloveroprosenttia.

Kuntalaiskysely syksyllä 2023:
Ymmärrystä saivat niin veronkorotukset kuin

palveluiden heikennyksetkin.
Vastauksissa nostettiin esiin isompia rakenteellisia

asioita kuten kouluverkko, varhaiskasvatus ja
kiinteistömassan hallinta.

Pieniin heikennyksiin tasaisesti kuntalaisten arjessa
näkyviin asioihin oli myös valmiutta.



Kaupunginvaltuusto 16.11.2020 § 44

• Uuden koulun investointi on yksinään niin mittava, että muiden
koulujen peruskorjauksiin suhtaudutaan kriittisesti. Sen sijaan
välttämättömät kunnossapitokorjaukset tehdään.

• Uuden koulun valmistuttua on taloudellisesti ja toiminnallisesti
mahdotonta jatkaa nykyisellä kouluverkolla. Koulun rakentaminen
edellyttää, että sitoudumme kouluverkon tehostamiseen ja koulujen
lakkauttamiseen oppilasmäärän vähentymisen ja talouden
edellyttämällä tavalla siten, että uuden koulun tilat pysyvät
tehokkaassa käytössä.

• Moderni uusi koulu nykyaikaisena oppimisympäristönä lisää koko
kaupungin vetovoimaa.



Kouluverkkoselvityksen 2030 valmistelu
• Kaupunginhallituksen ja sivistysvaliokunnan yhteisiä iltakouluja on pidetty vuosina

2023 ja 2024 yhteensä neljä kappaletta.
• Kokouksiin on tuotettu tietoa oppilasmäärien kehityksestä ja eri kouluverkkovaihtoehdoista.

Päättäjät ovat ohjeistaneet virkamiehiä tekemään konkreettiset askelmerkit vuoteen 2030 eri
vaihtoehdoista sekä niiden vaikutuksista.

• Asiaa on käsitelty säännöllisesti perusopetuksen johtoryhmässä ja niiden
terveiset on tuotu iltakouluihin.

• Myös JUKOn pääluottamusmiehen ja sivistysjohtajan epävirallisissa tapaamisissa
on keskusteltu asiasta.

• Yt-menettely on käynnistetty 24.1.2024 henkilöstötoimikunnassa
• Infotilaisuudet henkilöstölle ja kuntalaisille:

• Henkilöstö ke 24.1.2024 klo 17
• Kuntalaiset ma 12.2.2024 ja ke 20.3.2024

• Kyselyt kuntalaisille, huoltajille ja henkilöstölle toteutettiin helmikuussa 2024
• Nuorisovaltuustolta on pyydetty lausuntoa kouluverkkoasiaan



Missä kohtaa prosessi etenee?

• Kyselyt kuntalaisille, huoltajille ja henkilöstölle päättyivät 29.2.2024
• Nuorisovaltuusto antanut lausuntonsa asiaan 11.3.2024
• Selvityksen tietoja täydennetty ja tarkennettu

• Kouluverkkovaihtoehtoja lisätty
• Tarkempaa oppilastieto- ja kustannuslaskentaa tehty

• Sivistysvaliokunnan työkokous pidetty 14.3.2024
• Päätöksentekoon

• Sivistysvaliokunta ti 26.3.2024
• Kaupunginhallitus ma 15.4.2024
• Kaupunginvaltuusto ma 22.4.2024



Alakoulujen oppilasmäärä Huittisissa 2023-2030
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Alakoululaisten ikäluokat lv 2023-24 vs. 2030-31
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Kyselyjen tuloksia



Taustatietoa vastaajista
• Kyselyyn vastasi enimmillään 484 kuntalaista, 190 huoltajaa ja 70

henkilöstön edustajaa.
• Kuntalaisista 58 % asui yli 3 kilometrin päässä Huittisten torilta
• Huoltajien lapsista

• 40 % opiskeli Lauttakylän koulussa
• 29 % opiskeli Sammun koulussa
• 19 % opiskeli Suttilan koulussa
• 12 % opiskeli Sallilan koulussa ja
• 1 % opiskeli Loiman koulussa.

• Henkilöstöstä
• 76 % työskenteli alakoulussa, 20 % yläkoulussa ja 4 % muualla
• 63 % toimi opettajina, 26 % koulunkäyntiohjaajina ja 11 % työskenteli kouluilla

muissa tehtävissä.



Kyselyssä tarjotut vaihtoehdot eri kouluverkkomalleiksi

• Neljän alakoulun malli: Lauttakylä, Sallila, Sampu ja Suttila
• Kolmen alakoulun malli A: Lauttakylä, Sallila ja Sampu
• Kolmen alakoulun malli B: Lauttakylä, Sallila ja Suttila
• Kahden alakoulun malli A: Lauttakylä ja Sallila
• Jokin muu, mikä







Valmius veronkorotuksiin (kouluverkko)



Valmius veronkorotuksiin (opetusryhmäkoot)



Henkilöstö: vaikutusten arviointi



Huoltajat: vaikutusten arviointi



Kuntalaiset: vaikutusten arviointi



Yhteenvetoa kyselyistä (1)
• Kuntalaisten mielestä paras vaihtoehto perusopetuksen alakouluverkoksi 2030 on

neljän alakoulun malli, mutta myös kolmen alakoulun malli sai kannatusta.
• Henkilöstön ja huoltajien mielestä paras vaihtoehto alakouluverkoksi on kolmen

alakoulun malli A. Myös neljän ja kahden alakoulun mallit saivat kannatusta.
• Vaihtoehdossa ”jokin muu, mikä” tuotiin esiin näkemyksiä mm. Sallilan koulun

lakkauttamisesta. Vaihtoehdon ”muu” oli kuitenkin valinnut melko vähäinen osuus
vastaajista.

• Huonoimpana vaihtoehtona kaikki kohderyhmät pitivät kahden alakoulun mallia.
Osa vastaajista (25–32 %) oli kuitenkin sitä mieltä, että neljän alakoulun malli eli
kouluverkon jättäminen ennalleen on huonoin vaihtoehto.

• Yli puolet kuntalaisista ja huoltajista oli valmis maksamaan lisää veroja, jotta
nykyinen kouluverkko säilyisi. Kouluverkon muutoksista johtuvia veronkorotuksia
vastusti noin 40 %.

• Vajaa 70 % kuntalaisista ja huoltajista oli valmis maksamaan lisää veroja, jotta
opetusryhmäkoot olisivat nykyistä pienempiä. Opetusryhmäkokojen
pienentämisestä syntyviä veronkorotuksia vastusti reilu 30 % vastanneista.



Yhteenvetoa kyselyistä (2)
• Henkilöstö näki uuden koulun valmistumisen ja kouluverkon mahdollisen

supistamisen vaikutuksiltaan myönteisempänä asiana kuin huoltajat ja
kuntalaiset. Myönteisiä vaikutuksia nähtiin saatavan erityisesti oppilaiden
hyvinvointiin ja oppilaiden saaman opetuksen laatuun. Henkilöstöstä 33-43
% näki muutokset myönteisessä valossa.

• Huoltajat näkivät uuden koulun valmistumisen ja kouluverkon supistamisen
suurempana uhkana kaupungin vetovoimalle kuin henkilöstö ja kuntalaiset.
Noin puolet vastanneista koki kaupungin vetovoiman niin houkuttelevana
työnantajana kuin lapsiperheiden sijoituspaikkana heikkenevän. Myös lasten
ja perheiden hyvinvoinnin ja opetuksen laadun nähtiin heikkenevän
muutosten myötä. Noin viidennes (20-23 %) huoltajista katsoi kuitenkin
muutoksen vaikuttavan myönteisesti asioihin.

• Kuntalaiset näkivät muutoksella olevan enemmän kielteisiä kuin myönteisiä
vaikutuksia. Vajaa puolet vastanneista katsoi vetovoiman lapsiperheiden
sijoituspaikkana heikentyvän ja 40 % arvioi perheiden ja oppilaiden
hyvinvoinnin heikkenevän muutosten myötä. Osa kuntalaisista piti muutosta
kuitenkin elinvoimaa ja hyvinvointia lisäävänä asiana (21-32 %).



Nuorisovaltuuston lausunto 11.3.2024 § 29

• Nuorisovaltuusto esittää lausuntonaan kannattavansa neljän alakoulun
mallia. Nuorisovaltuusto kokee tärkeänä, että nykyiset alakoulut
säilyisivät mahdollisimman pitkään toiminnassa, jotta koulumatkat ja
luokkien ryhmäkoot pysyisivät kohtuullisina. Pienten ryhmäkokojen ja
kyläkoulujen koetaan olevan hyviä yhteishengeltään ja niissä on hyvät
resurssit niin opetuksen, kaluston kuin ympäristön osalta.
• Nuorisovaltuusto koki, että suhteellisen uusien koulurakennusten käyttö
olisi tehokkainta nykyisessä käytössään. Lisäksi nuorisovaltuusto totesi,
että kyläkoulut lisäävät kaupungin elinvoimaisuutta vaikuttamalla
syrjäseutujen asutukseen.



Eri kouluverkkovaihtoehdot 2030



Eri kouluverkkovaihtoehdot

• 4 alakoulua: Lauttakylä, Sallila, Sampu, Suttila
• 3 alakoulua A: Lauttakylä, Sallila, Sampu
• 3 alakoulua B: Lauttakylä, Sallila, Suttila
• 3 alakoulua C: Lauttakylä, Sampu, Suttila
• 2 alakoulua A: Lauttakylä, Sallila
• 2 alakoulua B: Lauttakylä, Sampu
• 2 alakoulua C: Lauttakylä, Suttila



Neljän alakoulun malli 2030
Loiman koulun toiminta päättyy 2024



Kolme alakoulua A: Lauttakylä, Sampu, Sallila
Loiman koulun toiminta päättyy 2024 ja Suttilan 2025 tai 2026



Kolme alakoulua B: Lauttakylä, Suttila, Sallila
Loiman koulun toiminta päättyy 2024 ja Sammun koulun 2029



Kolme alakoulua C: Lauttakylä, Sampu, Suttila
Loiman koulun toiminta päättyy 2024 ja Sallilan koulun 2025 tai 2026



Kaksi alakoulua A: Lauttakylä ja Sallila
Loiman koulun toiminta päättyy 2024, Suttilan 2025 tai 2026 ja Sammun 2030



Kaksi alakoulua B: Lauttakylä ja Sampu
Loiman koulun toiminta päättyy 2024, Suttilan 2025 tai 2026 ja Sallilan 2028



Kaksi alakoulua C: Lauttakylä ja Suttila
Loiman koulun toiminta päättyy 2024, Sallilan 2025 tai 2026 ja Sammun 2030



Oppilasmäärät eri kouluverkkovaihtoehdoissa lv 2030-31
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Oppilasmääristä ja tilankäytöstä (1)
• Tarkasteltaessa eri vaihtoehtoja Lauttakylän koulun optimaalisen

tilankäytön kannalta voidaan todeta, että malleissa 3B (Lauttakylä,
Sallila ja Suttila), 2A (Lauttakylä ja Sallila) ja 2C (Lauttakylä ja Suttila)
Lauttakylän koulua hyödynnetään tilojen osalta tehokkaimmin.

• Näistä vaihtoehdot 3B ja 2A ovat mahdollisia toteuttaa lukuvuoteen
2030–2031 mennessä.

• Vaihtoehto 2C täyttäisi Lauttakylän koulun maksimikapasiteettiinsa,
mutta se ei ole käytännössä mahdollinen vielä lukuvuonna 2030–
2031, koska uuteen kouluun ei mahdu neljää ylimääräistä
yleisopetuksen opetusryhmää. Toinen vaihtoehto olisi nostaa koulun
opetusryhmäkokoja, mutta yleisopetuksen luokkiin ei mahdu kuin 30
pulpettia.



Oppilasmääristä ja tilankäytöstä (2)
• Mikäli Sallilan koulu jää osaksi alakouluverkkoa, tulevat Sallilan koulun tilat

olemaan vajaakäytössä, sillä yksisarjaiseksi rakennettu koulu muuttuu 3-
opettajaiseksi lähivuosien aikana. Koulurakennusta on kuitenkin
mahdollista peruskorjauksen yhteydessä muokata toiminnallisesti
monikäyttöisemmäksi niin, että perusopetuksen lisäksi tiloihin sijoitetaan
myös kaupungin muita toimintoja jolloin tilankäyttö tehostuisi.

• Mikäli Suttilan koulu jää osaksi alakouluverkkoa, jää alun perin kolmelle
perusopetusryhmälle peruskorjattuun kouluun yksi luokkatila vapaaksi.
Tämä on mahdollista hyödyntää koulun omiin toimintoihin, koska tällä
hetkellä koululla on tilanahtautta opiskeluhuollon ja erityisopetuksen tilan
toimiessa myös musiikkivälineiden säilytystilana.

• Kaikissa kouluverkkovaihtoehdoissa, joissa Sammun koulu jää osaksi
alakouluverkkoa, on oppilasmääräksi laitettu noin 100 oppilasta tai
enemmän, mikä on tilankäytöllisesti järkevää. Tulee kuitenkin huomioida,
että keskustan oppilaaksiottoalueen oppilaat eivät tosiasiassa sijoitu
suhteessa 1:3 Sammun ja Lauttakylän koulujen läheisyyteen.



Keskustan oppilaaksiottoalueen kaikki oppilaat 2030:
etäisyyksien mukainen jaottelu Lauttakylään ja Sampuun



Perusopetuksen alakoulut (tasearvo 2023 ja TP 2022)



Opetusryhmien määrä eri kouluverkkovaihtoehdoissa vuonna 2030
vs. lähtötilanne lv 2023-2024
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Opetusryhmistä
• Suurin vähenemä opetusryhmien määrässä vuonna 2030 syntyy kahden

alakoulun mallissa B, jossa kouluverkon muodostavat Lauttakylän ja
Sammun koulut.

• Merkitsisi kuitenkin Lauttakylän koulun tilojen vajaakäyttöä, sillä koululla olisi vain 11
yleisopetuksen opetusryhmää. Vaihtoehtoisesti tilojen vajaakäyttö voitaisiin
kohdistaa Sammun kouluun.

• Seuraavaksi suurimmat opetusryhmien vähennykset tuovat vaihtoehdot
3B, 2A ja 2C. Kaikissa näistä malleista keskustassa on vain yksi alakoulu.

• Mallissa (3B) Lauttakylän kouluun tarvittaisiin vain yksi ylimääräinen opetusryhmä
lukuvuonna 2030–2031.

• Vaihtoehdossa 2A tarvittaisiin Lauttakylän kouluun kolme ylimääräistä
opetusryhmää, koska Sammun koulun lisäksi uudessa koulussa olisivat myös Suttilan
koululaiset.

• Vaihtoehdossa 2C Lauttakylän koululla tarvittaisiin neljä ylimääräistä opetusryhmää,
sillä Sammun koululaisten lisäksi myös Sallilan oppilaat menisivät Lauttakylään.

• On hyvä tiedostaa, että nyt katsotaan vain lukuvuoden 2030–2031
tilannetta ja ylimääräisten opetusryhmien määrä Lauttakylän koululla
todennäköisesti vähenee vuoden 2030 jälkeen.



Alakoulujen kuljetusoppilaat lv 2023-2024



Alakoulujen kuljetusoppilaat eri malleissa



Koulukuljetuksista
• Koska kouluverkon muutokset merkitsevät oppilaaksiottoalueiden

laajenemista, tulee koulukuljetuksen piirissä olevien oppilaiden suhteellinen
osuus nykyisestä kasvamaan. Lukuvuonna 2023–2024 koulukuljetuksen
piirissä oli 25 % alakoulujen oppilaista.

• Kuljetusoppilaiden suhteellinen osuus kaikista oppilaista nousee kaikissa
kouluverkkovaihtoehdoissa. Pienin kuljetusoppilaiden osuus on mallissa 3B,
jossa alakouluverkon muodostavat Lauttakylä, Sallila ja Suttila. Suurin
kuljetusoppilaiden osuus on vastaavasti kouluverkkomallissa 2B, jossa
Sallilan ja Suttilan koulut on lakkautettu.

• Lukuvuonna 2030–2031 Suttilan koulun oppilaista 50 % ja Sallilan koulun
oppilaista 74 % on kuljetuksen piirissä omissa kouluissaan. Mikäli koulujen
toiminta päättyy ja oppilaat siirtyvät Lauttakylän kouluun, heistä kaikista
tulee kuljetusoppilaita.

• Vaikka suhteellisesti suurempi osuus oppilaista onkin kouluverkon
supistamisen myötä koulukuljetuksen piirissä, ei kuljetusoppilaiden
tosiasiallinen lukumäärä lukuvuoteen 2023–2024 verrattuna silti kasva.
Tämä johtuu alakoulujen kokonaisoppilasmäärän voimakkaasta
vähenemisestä vuoteen 2030 mennessä.



Taloudesta



Oppilaskohtainen kustannus kouluittain (TP2022)
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Talouslaskennan vertailupohja: TP2022 keskeiset kulut
(ei sisällä Lautta-ryhmiä)



Kustannusvaikutukset eri kouluverkkovaihtoehdoista
(tarkistetut laskelmat 13.3.2024)



Kustannusten muutos toiminnoittain



Kustannusvaikutukset eri kouluverkkovaihtoehdoista
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Kustannusten muutos toiminnoittain
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Yhteenvetoa (1)
• Talouden tunnusluvut ovat merkittävästi heikentyneet vuodesta 2024

lähtien ja ne tulevat heikkenemään entisestään oppilasmäärien
putoamisen myötä. Talous on ollut keskeinen ajuri, jolla
kouluverkkoselvityksen tekoa on ohjattu kaupunginhallituksen ja
sivistysvaliokunnan iltakouluissa.

• Toinen keskeinen seikka on oppilasmäärien voimakas väheneminen,
mikä haastaa koulujen tehokkaan tilankäytön. Kuten kaupungin
toimitilaohjelmassa todetaan, tulisi kaupungin tiloja käyttää
mahdollisimman kustannustehokkaasti. Kaupunginvaltuusto on myös
linjannut, että uuden Lauttakylän koulun tilojen tulee pysyä
tehokkaassa käytössä



Yhteenvetoa (2)
• Taloudellisesti tehokkain ratkaisu olisi kahden alakoulun malli C, jossa

perusopetuksen alakouluverkon 2030 muodostaisivat Lauttakylän ja
Suttilan koulut. Kustannussäästö vuoteen 2022 verrattuna olisi yli
900 000 euroa.

• Tämä kouluverkkomalli ei kuitenkaan ole mahdollinen vielä vuonna
2030-31, ellei oteta ylimääräistä tilaa käyttöön (esim. väistökoulu).

• On myös kyseenalaista, tulisiko perusopetuksen palveluverkossa olla
pienen oppilasmäärän omaavia, 2-opettajaisia kouluja.



Yhteenvetoa (3)
• Seuraavaksi kustannustehokkain ratkaisu on kahden alakoulun malli A.

Tässä perusopetuksen alakouluverkon 2030 muodostavat Lauttakylän
ja Sallilan koulut. Lauttakylän koulun oppilasmäärä olisi tässä mallissa
noin 370 ja Sallilan 54.

• Lauttakylään tarvittaisiin lukuvuonna 2030–2031 kolme ylimääräistä
opetusryhmää, jotta opetusryhmäkoot säilyvät maltillisen kokoisina.

• Kustannussäästö vuoteen 2022 verrattuna olisi noin 800 000 €.
• Olisi mahdollista toteuttaa aikataulullisesti siten, että Suttilan oppilaat

siirtyisivät Lauttakylään joko lv 2025–2026 tai lv 2026–2027 alusta.
Sammun oppilaat mahtuisivat Lauttakylän kouluun lukuvuonna 2030–
2031.

• Sallilan koulun tilat tarvitsevat peruskorjauksen. Sen yhteydessä tiloja
voisi muokata monikäyttöisemmäksi, jotta tilatehokkuus paranisi.



Kahden alakoulun malli A: Lauttakylä ja Sallila
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Ei muutoksia kouluverkkoon: 4 alakoulun malli
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Lopuksi
• Päätöksiä kouluverkosta tulisi tehdä nyt, sillä oppilasmäärien jyrkkä

lasku käynnistyy jo elokuussa 2024 ja vuoteen 2030 on vain kuusi
vuotta aikaa.

• Hyvä henkilöstöpolitiikka ja vastuullinen päätöksenteko edellyttävät
suunnitelmallisuutta ja ennakointia, jotta niin henkilöstöllä, oppilailla
ja perheillä kuin kuntalaisillakin olisivat askelmerkit selvillä tulevina
vuosina.

• Uuden koulun kapasiteetti kannattaa hyödyntää kaupungin talouden
kohentamisessa, sillä sen kautta on mahdollista saavuttaa suurimmat
ja pitkäkestoisimmat säästöt.

• Mikäli kouluverkkoon ei tehdä muutoksia, perusopetuksesta ei ole
mahdollista löytää niin mittavia säästöjä mitä siltä tulevaisuudessa
edellytetään kaupungin talouden kohentamiseksi.



Kiitos!


